

Asia-Pacific Medical Students' Symposium

您好：

我們是國立臺灣大學醫學院亞太醫學生論壇（Asia-Pacific Medical Students Symposium, APMSS）的籌備團隊，很高興能在這裡，邀請您參加將於明年一月舉行的第七屆會議。

APMSS 每兩年舉辦一次，其宗旨在於建立一個國際性的平台，提供各國的醫學生互相學習、交流的機會。近年來，隨著醫學科技的進步及醫病關係的演進，醫學生除了要完成在學，了解人體及各式疾病之外，還需要有更多元的能力及更加廣闊的觸角，去面對不一樣的問題；我們除了會探索醫學生可接觸到的生醫科技外，還會拓展到公衛系統的建立及執行和基礎醫學研究等主題。

為期七天的會議裡，我們邀請了許多國內外知名的教授與學者，包含身為美國小兒骨科醫師，同時是手術模擬平台 Osso VR 創立者的 Justin Barad 醫師；日本東北大學心血管內科教授，研究超音波穿顱術於失智症治療應用的下川宏明（Hiroaki Shimokawa）教授；台灣大學醫學院醫學系環境職業醫學科主任、台灣大學公共衛生學院職業醫學及工業衛生研究所所長的陳保中教授、以及韓國延世大學的 Chang Moo Kang 醫師，他將與我們分享操作微創（機器人和腹腔鏡）胰腺與胰腺癌手術的經驗。希望透過學者們的精彩演講，親身帶給醫學生們啟發與激勵。

除了豐富的大師講座，我們也安排了實驗室與醫院參訪、小組討論(Working Group Discussion)、與大師互動(Interactive Panel Discussion)等活動，讓學習不再僅限於課堂，而能經由實際演練走訪，以及和同儕間相互討論切磋，進一步與臨床做連結，並在與各國學生的交流裡，激盪出不同的火花。

為鼓勵生醫領域研究之興趣與了解，此次會議設有個人報告分享(Persona/Group Presentation)。與會的學生在會期間吸收知識，並激盪出新的想法，呈現研究成果，讓有興趣的學員彼此深入討論、交流，最後由多位指導老師組成的評審團選出前三名與數名佳作，給予鼓勵。

在學術交流之際，透過參加文化之旅、各式餐會與舞會，學員們有機會認識來自各地的醫學生，分享台灣之美，放眼國際的豐富多元，建立並享受專屬於己的獨特回憶。

此次會期為 2019/01/20~2019/01/26，目前已開放官網上的報名，預計將在 12/10 截止。更多活動的資訊，以及報名的費用都已公布在官網上，而有關 APMSS 2019 的最新資訊，會同步更新於

官網：<https://ntumed.github.io/APMSS/>

聯絡信箱：apmss2019@gmail.com

FB 粉絲團：<https://www.facebook.com/APMSS/>

報名系統：<https://www.surveycake.com/s/ADvmA>

活動海報：

<https://drive.google.com/open?id=1gh1i8-kIJINM66bzTlvSCXAFIDSKi5nZ>

亞太醫學生論壇籌備團隊敬啟

Asia-Pacific Medical Students' Symposium

To whom it may concern,

Greetings! As organizers of the *Asia-Pacific Medical Students' Symposium* (APMSS), it is our great pleasure to invite your students to join us in the 7th APMSS symposium, which will take place from **January 20 to January 26, 2019** at National Taiwan University College of Medicine.

The biennial symposium aims at establishing a communication platform for students with shared interests in the field of medicine. With the transformation of medical technology and healthcare services in recent years, it has become evermore pivotal for medical students to get involved in a broad range of issues and disciplines on top of clinical knowledge. Apart from the "comfort zone" of biomedicine-related topics, this symposium goes further beyond to explore applications of cutting-edge technology in medical treatments as well as public health and occupational medicine issues.

Throughout these 7 days, prominent scholars are invited to share breakthroughs in their respective areas of expertise, including Dr. Justin Barad, CEO and Co-Founder of OSSO VR, a pediatric orthopaedic surgeon who concerns innovative surgical training; Dr. Hiroaki Shimokawa, a Japan researcher in Department of Cardiovascular, Tohoku University Graduate School of Medicine, who has brought hopes to dementia patients with LIPUS treatment; Dr. Chen Pau Chung, the Chief of Occupational and Environmental Medicine, National Taiwan University, also an expert and frontier in children's health; and Prof. Kang CM, well-known Korean Professor in Yonsei University, College of Medicine, who is actively involved in minimally invasive (robotic and laparoscopic) pancreatectomy and pancreatic cancer surgery. A series of group discussions are also designed to provide participants with the opportunity to interact with peers from all cultural backgrounds and brainstorm solutions from various perspectives.

This year, we also invite participants to deliver a speech with length of about 15 minutes, followed by a 5-minute Q&A session (not compulsory). We welcome different topics with various categories, including medical education, basic biomedical research, medical ethic issues, cutting-edge clinical medical treatments.....etc.

Registration is now available on our official site, and is scheduled to end on December 10. For further information regarding the detailed program and fees, and to stay updated with latest

announcements, please refer to our official site and Facebook page. We sincerely invite your students to join us. Should any questions arise, please kindly contact our team via email: apmss2019@gmail.com, thank you!

Yours truly,
The Organizing Committee,
Asia-Pacific Medical Students' Symposium

Links to our poster:

<https://drive.google.com/open?id=1gh1i8-kIJINM66bzTlvSCXAFIDSKi5nZ>

Official website: <https://ntumed.github.io/APMSS/>

Facebook Page: <https://www.facebook.com/APMSS/>

Register: <https://www.surveycake.com/s/g1lpr>